


Ditougang Elementary School

頭港國小

　　本校於 1934 年創校於鹽水地區坔頭港庄頭，因地處急水溪南端，

故原名河南國小，2008 年為突顯人親土親與在地情感的鄉土情懷，乃

申請回歸庄頭地名，更改校名為「坔頭港國小」，校園以急水溪意象

為庭園造景，結合師生創作陶板美化環境，佐以台語唸謠打造環校步

道，是充滿文學美感與人文藝術的優雅校園。

　　學校迄今創校 92 週年，溯源其建校契機為當年庄頭內張氏與陳氏

兩大家族聯合捐地、捐款興建校舍，因此學校雖校地面積小，卻是座

落於庄頭中心與社區緊密互動，有著建校美談且具藝文特色的優美小

學。

　　學校雖小特色卻不少，本校傳承社區百年宋江文化特色，結合校

內教學團隊成員專長及融合學校、社區特色資源，以「『藝』綻坔頭

展風華」為題，融入領域教學發展亮點，並引導學童由在地文化出發，

將學習場域延展至社區，形成情感連結與文化認

同，豐富了偏鄉小校學童的學習動能，每一

位師生經過教與學的互動歷程，所展現的

活力與自信，就是一個個發光、發熱的

微笑小太陽，在實踐夢想時，書寫

出更多在「坔」人的故事。
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　　The school was founded in 1934 in Zhuangtou, Ditougang, Yanshui District. It 
was originally called Henan Elementary School because it was located at the south end 
of Jishui Creek. In 2008, in order to highlight the local sentiments of people and local 
sentiments, it applied to return to the place name of Zhuangtou and changed its name 
to "Toutou Gang Elementary School." The campus is landscaped with the image of 
Jishui Creek, and the environment is beautified with ceramic panels created by teachers 
and students, and the walking path around the school is created with Taiwanese chants. 
It is full of literary beauty and humanities An elegant campus for the arts.
　　The school has celebrated its 92nd anniversary since its founding. The reason for 
its founding can be traced back to the time when the two major families in Zhuangtou, 
the Zhang family and the Chen family, jointly donated land and donated money to build 
the school building. Therefore, although the school is small, it is located in the center of 
Zhuangtou and interacts closely with the community. It is a beautiful primary school with 
beautiful stories about its founding and artistic characteristics.
　　Although the school is small, it has many characteristics. The school inherits the 
century-old Songjiang cultural characteristics of the community, combines the expertise 
of the school teaching team members and integrates the unique resources of the school 
and the community. With the theme of "Art", it integrates the teaching development 
highlights in the field and guides the students to start from the local culture and extend 
the learning field to the community to form emotional connections and cultural identity. 
It enriches the learning motivation of the students in rural primary schools. Through the 
interactive process of teaching and learning, each teacher and student shows vitality 
and confidence, one by one shines and develops. The hot smiling 
little sun writes more stories about people in "Ditougang" while 
realizing their dreams.



　　As a Category A pilot school for bilingual education, it won the honor of the city's 
National Group for Promoting Bilingual Education Achievements, the honor of bilingual 
teacher community operation, and the excellence and excellence of teacher teaching 
example videos.
　　The teacher co-authored "Instructional Design and Evaluation of AI Tools Integrated 
into Elementary School Bilingual Life Curriculum" published in the special book "AI Digital 
Value-added Bilingual Education 4C3+ Framework".

Bilingual School
雙

　　雙語教育 A 類領

航學校，獲本市推動

雙語教育成果評選國小

組優等，雙語教師社群運作優

等及教師教學示例影片特優及

優等。

　　教師合著「國小雙語生活

課程融入 AI 工具之教學設計與評

量」於【AI 數位加值雙語教育 4C3+

架構】專書發表。

語學校

雙語教育
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臺南市英語讀者劇場比賽

106 年國小 A6 組優等

107 年國小 A6 組甲等

108 年國小 A6 組優等

109 年國小 A6 組甲等

111 年國小 A6 組優等

112 年國小 A6 組特優

113 年國小 A6 組優等

106 Elementary School A6 Group Excellent
107 Elementary School A6 Group A
108th National Primary School A6 Group Excellent
109th National Primary School A6 Group A
Excellent in Group A6 of the 111th National Elementary School
112 years of primary school A6 group special excellence
113th National Primary School A6 Group Excellent

Tainan City English Readers Theater Competition
GREAT!
GREAT!

英語讀劇比賽

英語讀劇比賽



AI Robotics Education Key
Development SchoolAI

機器人教育重點發展學校

　　113 學年度申請成為臺南市 AI 機器人教育重點發展學校，結合設備經費補助

進行全校機器人教育課程。 

　　In the 113th school year, we applied to become a key development school for AI robot 
education in Tainan City, and combined with equipment funding subsidies, we 
implemented robot education courses for the entire school.
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機器人比賽會場

機器人比賽

機器人社團



藝

「藝綻 港」獲 112 學年藝術融入彈性課程優等。

2022 臺南市兒童藝術教育節藝起賞創作參展 -海龜的眼淚

2023 臺南市兒童藝術教育節藝起賞創作參展 -兔子的藝想世界

"Arts in Hong Kong" won the distinction of flexible arts integration courses in the 
112th academic year.
2022 Tainan City Children’s Art Education Festival Art Awards Creative Exhibition-
Tears of the Turtle
2023 Tainan City Children's Art Education Festival Art Awards Creative Exhibition - 
Rabbit's Art World

全國學生美術比賽

　 106 年國小高年級組漫畫類優等

　 109 年國小高年級組漫畫類佳作

　 110 年國小高年級組平面設計類佳作

　 112 年國小高年級組平面設計類甲等、國小中年級組繪畫類佳作

文特色學校文特色學校文特色學校
School with special arts and cultureSchool with special arts and cultureSchool with special arts and culture

National Student Art Competition
　 106th National Primary School senior group, excellent in comics category
　 109 Excellent comic works of the senior elementary school group
　 110 Years of Excellent Graphic Design Works from the Senior Grade Group of Elementary Schools
　 112th Grade A in Graphic Design Category for Senior National Primary Schools and Excellent Works   
      in Painting Category for Middle National Primary Schools
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　 107 年北區高年級組繪畫類第三名

　 108 年北區高年級組漫畫類第三名

　 109 年北區高年級組平面設計類第二名

　 111 年北區高年級組平面設計類佳作

　 112 年北區中年級組繪畫類第一名、高年級組平面設計類第三名

　 113 年 平面設計類中年級第三名

世界兒童畫展

　 106 年第 48 屆全國總決選優選獎

 　108 年第 50 屆全國總決選優選獎

 　109 年第 51 屆全國總決選集體創作組特優

 　110 年第 52 屆全國決選集體創作組特優

World Children's Painting Exhibition
　 The 48th National Finals Choice Award in 106
　 108th 50th National Final Selection Award
　 The 51st National Finals in 2019 selected the winner of the collective creative group
　 Outstanding Award in the Collective Creation Group of the 52nd National Final Selection in 2011

臺南市學生美術比賽

Tainan City Student Art Competition
　 Third place in the painting category of the senior group of North District in 107
　 108th place in the comic category of North District senior group
　 Second place in the graphic design category of the senior group of North District in 109
　 111 Excellent Works in Graphic Design of the North District Senior Group
　 In 112, the first place in the painting category of the middle grade group in the North District and the 
　 third place in the graphic design category of the senior grade group
　 113th place in the middle grade of graphic design category



臺南市魔法語花一頁書

　 106 年高年級組第二名

　 107 年高年級組佳作

　 108 年高年級組佳作

　 109 年高年級組佳作

　 110 年中年級組第二名、佳作

　 111 年高年級組佳作

　 112 年高年級組佳作

　 113 年國小中年級 A 組 第二名、中年級 A 組 佳作、高年級 C 組 佳作

World Children's Painting Exhibition
　 Tainan City Magic Word Flower One Page Book
　 Second place in the senior class of 106 years
　 Excellent works of the senior group in 107 years
　 Excellent works of the 108th grade senior group
　 Excellent works of the senior group in 109 years
　 Second place in the middle grade group in 110 years, excellent work
　 Excellent works of the senior group in 111 years
　 Excellent works of the senior class in 112 years
　 Second place in the 113th National Elementary School, Intermediate Grade Group A, Excellent Work in 
      Intermediate Grade Group A, Excellent Work in Senior Grade Group C

家庭教育主題創作甄選

　 109 年小書繪本類優等

Family education theme creation selection
　 109 Years Excellent Prize in Small Books and Picture Books Category
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Multi-community school
多元社團學校

整合公部門專案與民間社會資源，發展太鼓、宋江陣及直排輪等

多元展能社團。

Integrate public sector projects and civil society resources to develop diversified 
performance clubs such as Taiko, Songjiang Formation and Inline Skateboarding.

太鼓比賽

臺南市傳統藝術比賽

108 年國小鼓術類 甲等

109 年國小鼓術類 特優賽傳統藝術比賽

110 年國小組鼓術 優等

111 年國小組鼓術 優等

112 年國小組鼓術 優等

113 年國小組鼓術 優等

Tainan City Traditional Art Competition
　 108 National Snare Drum Skills Class A
　 109 National Small Drum Skills Excellence Competition
      Traditional Art Competition
　 110 years of national group drumming, excellent
　 111 National Group Drum Skills, Excellent
　 112th National Group Drumming, Excellent
　 113 National Group Drum Skills, Excellent

宋江陣



臺南市市長盃滑輪溜冰錦標賽

109 年高年級選手 B 組前溜雙足 S 型第一名、第二名

                                                             第五名 

          中年級選手 B 組前溜雙足 S 型第二名

112 年 05 月本市主委盃溜冰賽

國小男子高年級選手 B 組前溜雙足 S 型第三名

                                           前溜葫蘆型第四名

國小男子高年級選手 B 組前溜雙足 S 型第五名、前溜葫蘆型第六名

國小女子高年級選手 B 組前溜雙足 S 型第六名、前溜葫蘆型第五名

Tainan Mayor’s Cup Roller Skating Championship
　 1109 Senior Players Group B ranked first, second and fifth in forward sliding double-footed S-shaped,
　 Intermediate player group B, second place in forward sliding double-footed S-shaped
　 In May 2012, in the city's Chairman's Cup ice skating competition, the senior elementary school boys' skaters 
      in Group B placed third in the S-shaped forward skate and fourth in the gourd skate. 
      The senior elementary school boys' skaters in Group
      B ranked fifth in the front  skate in the S-shape and
      the sixth in the front gourd skate. The senior
      elementary school female skaters in Group B ranked
      sixth in the front skate in the S-shape and the fifth in
     the front gourd skate.

直排輪比賽

直排輪比賽




